
Szekér Judit az M1 Ma reggel című műsorában 

– 2015. április 29. 

 

Mv: Egy perc múlva fél nyolc. Ez továbbra is a Ma reggel. Megújul, vagy mondjuk így, 

átalakul a bírósági végrehajtói kamara. Helyette létrejön a végrehajtói kar. A kormány terve 

az, hogy gyökeresen átalakítsa a szakmát. Mostantól például csak jogász végzettséggel 

lehetne valaki végrehajtó, és tervezik azt is, hogy csökkentik a díjakat. A Ma reggel vendége 

Szekér Judit, miniszteri biztos. 

 

Mv2: Kezét csókolom! Jó reggelt kívánok! 

 

Szekér Judit: Jó reggelt kívánok! 

 

Mv2: Mikorra lesz az, hogy csak jogászok lehetnek végrehajtók? Most újra... Mondjuk én 

végrehajtó lennék, akkor nyilván csak jogi végzettséggel. 

 

Szekér Judit: Igen. Hát, akik most fognak beérkezni a szakmába, azok nyilván már csak 

jogászok lehetnek. De hosszú távon tervezünk, 2022-től már egyáltalán nem lehetnek olyan 

végrehajtók a szakmában, akiknek nincs jogi végzettsége.  

 

Mv2: Hát, most kipenderítve egy kicsikét. Van köztük műkörmös is. Na, én ezt nem vonom 

kétségbe, hogy biztos nem ért hozzá, ha van mellette két jogász, akkor mehet a dolog. Hány 

százaléka a végrehajtóknak nem jogász? 

 

Szekér Judit: A jelenlegi adataink szerint körülbelül húsz százaléka jogász a most kinevezett 

bírósági végrehajtóknak. 

 

Mv2: Tehát akkor nyolcvan százaléka, négyötöde nem az. 

 

Szekér Judit: Igen. A jogi végzettséget sokan megkérdőjelezik, hogy kell-e ez, merthogy 

szakmai gyakorlat egyesek szerint ezt helyettesíteni tudja. Mi azt gondoljuk, hogy a jogászi 

végzettség egy jogászi gondolkodásmódot is takar. Tehát aki eltölt... 

 

Mv2: Hát, azért a jogszabályok mégis csak koherensen kapcsolódnak egymáshoz. Ha annak 

csak egy falatját eszem meg a dobos tortából, lehet, hogy finom a torta, de a többit nem tudom 

megízlelni, minősíteni.  

 

Szekér Judit: Hát, egyrészt így van, másrészt pedig ugye a jogszabályok értelmezésének 

többféle formája van. Mögé kell látni a soroknak, vajon mi volt a jogalkotó akarata, mit 

szeretett volna elérni a szabályzással. Ezt a fajta gondolkodásmódot valóban a jogi egyetemen 

lehet elsajátítani. 

 

Mv2: És ahol nincsenek most jogászok? 

 

Szekér Judit: Hát, ott azt fogjuk kérni, hogy ameddig el nem végzik a jogi egyetemet, addig 

vagy a végrehajtó-helyettese legyen jogász a végrehajtónak, vagy pedig alkalmazzon egy jogi 

végzettségű munkatársat. 

 

Mv2: Ez mikortól lesz kötelező? 

 



Szekér Judit: Hát, ugye a múlt héten a kormány elfogadta az átalakítási javaslatainkat, amely 

a kamarára és a végrehajtói jogállásra vonatkozik. És ennek megfelelően ez a javaslat most 

törvényi javaslat formájában bekerül az Országgyűléshez. Mi úgy tervezzük, hogy talán 

június végére ebből törvény lesz. És akkor persze kell adni még egy kis időt a hatályba 

lépésre. A jogi végzettségre tehát nagyjából a nyár elején kerül sor, amikortól kezdve az újak 

számára kötelező lesz, és elindul az átalakulási időszak. 

 

Mv2: Mennyiben változik a végrehajtási rendszer az ügyben, hogy a végrehajtói kamara, 

amelynek most ugye teljesen megújult a vezetősége... 

 

Szekér Judit: Igen. 

 

Mv2: Mondhatnám erre a kis időre. Merthogy hamarosan végrehajtói kar lesz. 

 

Szekér Judit: Igen. Úgy tervezzük, hogy a kamara megszűnik. Hogy miért történik ez így, arra 

igazából azt tudom mondani, hogy a kamarának az elmúlt húsz évben, ahogy általában a 

szakmai kamaráknak, egy kettős feladata volt. Volt egy érdekképviseleti, érdekvédelmi 

feladata, és ezzel egy szinten, egy súllyal lett volna egy szakmai felügyeleti és irányítási 

feladata a végrehajtók fölött. És a tapasztalat azt mutatta, hogy ebben a kettősségben az 

érdekképviselet, az túlságosan nagy súlyt vitt. Nem volt erő sem a szakmai felügyelet, sem a 

szakmai irányítás. Ezért döntöttünk úgy, hogy azt a javaslatot fogjuk tenni az 

Országgyűlésnek, hogy alakuljon meg a kar. A karon belül meg fog alakulni a kar hivatali 

szervezete, amelyet viszont a miniszter fog irányítani. És az eddigi közfeladatok, azok át 

fognak kerülni a kar hivatali szervezetéhez. 

 

Mv2: Lesznek olyan végrehajtók, akik valamely oknál fogva most még tagjai a kamarának, de 

a karnak meg nem lehetnek tagjai? 

 

Szekér Judit: Nem. 

 

Mv2: Vagy automatikusa mindeni átmegy? 

 

Szekér Judit: Mindenki átkerül, minden végrehajtó átkerül, minden végrehajtó-helyettes, aki 

eddig is a kamara tagja volt, átkerül. 

 

Mv2: Abban milyen változás lesz, hogy most már, ha valaki végrehajtó, az nem ilyen 

élethosszig lesz végrehajtó, hanem meg lesz szabályozva, be lesz szabályozva az, hogy meddig 

lehet. És hogyan lehet újra. Hogyan pályázhat újra. 

 

Szekér Judit: Igen. Hát, ez a legizgalmasabb változás. Mi úgy gondoljuk, hogy ne legyen 

élethosszig tartó az ígéret arra, hogy valaki végrehajtó lehet. Ez egyáltalán nem zárja ki, hogy 

akár tényleg nyugdíjazása koráig végrehajtó lesz. Azt szeretnénk elérni, hogy a végrehajtó hét 

évre tartó kinevezése egy olyanfajta fegyelmet... 

 

Mv2: Hetes, ugye? 

 

Szekér Judit: Hetes, igen. Egy olyanfajta fegyelmet jelentsen a végrehajtó számára, hogy a 

munkája megüsse azt a minőséget, hogy a hét év leteltével akár pályázat nélkül tovább 

folytathassa a munkáját. 

 



Mv2: Tehát hogyha valaki ellen valamilyen fegyelmi eljárás vagy valamilyen, ugye bírósági 

eljárás folyik, vagy jogerősen lezárult, az nem pályázhat újra? 

 

Szekér Judit: Igen. Ezt még pontosan nem tudom megmondani, hiszen ennek nagyon-nagyon 

precíz szabályokat kell adni. De abban mindenképpen egyetértettünk bent a minisztériumban, 

hogyha valakinek fegyelmi ügye van, akkor az már csak feltételekkel pályázhat. Ha pedig 

esetleg egy egészen enyhe fegyelmi büntetést kapott... 

 

Mv2: Mondjuk rámordult az ügyfélre, mert ideges volt, például. 

 

Szekér Judit: Igen, hát tudhatjuk, ugye, hogy a fegyelmi büntetések skálája nagyon széles. 

Egy figyelmeztetéstől akár a szolgálatvesztésig terjedhet. Tehát ha azt szeretnénk, hogy 

minden szabályszegésre valamifajta fegyelmi válasz érkezzen, akkor nem szabad ezt ennyire 

szigorúan meghatároznunk. 

 

Mv2: Azt, hogy a végrehajtási díjak változnak, erről Trócsányi miniszter úr már nyilatkozott 

nemrégen. Ugye most a határ a csillagos ég, nincs felső határa. 

 

Szekér Judit: Így van. 

 

Mv2: Ez is szabályozásra kerül? 

 

Szekér Judit: Igen, ebben mindenképpen változás lesz. Ahogy most ezt a koncepciót 

beterjesztettük, a kormány elfogadta. Következő feladatunk az lesz, hogy áttekintsük a 

díjszabást. Ma a díjszabás egy igazságügyi miniszteri rendeletben van meghatározva. 

Szeretnénk egyrészt fölülről határt szabni, ahogyan Ön mondta. Most valóban nincs felső 

határ. A ráfordított munkának nincsen teljesen nagy különbsége itt. Tehát azt gondoljuk, hogy 

egy bizonyos... 

 

Mv2: Egy gyűrű elvétele, lefoglalása is annyiba kerül, mint 45 autóé. 

 

Szekér Judit: Nagyjából, nagyjából. Ezért aztán egy felső határt szabunk. 

 

Mv2: Technikailag. 

 

Szekér Judit: Igen. És azt is szeretnénk elérni, hogy az úgynevezett előlegezéseknek is nagyon 

korrekt felső határa legyen. 

 

Mv2: Miniszteri biztos asszony, nagyon köszönöm, hogy itt volt nálunk. 

 

Szekér Judit: Nagyon szépen köszönöm. 

 


